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Redakcja                              Spis treści: 

Chrystus Prawdziwie Zmartwychwstał!!!  
Stojąc w niedzielę Zmartwychwstania Pana w swojej świątyni,  
słuchając Ewangelii, pomyśl nad swoimi sprawami, które wydawały 
Ci się beznadziejne i bez wyjścia, nad którymi załamywałeś ręce,  
a z których potrafiłeś wyjść cało.  
Niech to będzie Twoim doświadczeniem Zmartwychwstania. 
 A zarazem, to dzisiejsze spotkanie niech pobudza Cię do ponownego 
 rozpalenia w sobie nadziei na zmianę w Twoim życiu.  
Spróbuj na nowo uwierzyć w prawdę, „że nie ma sytuacji bez wyjścia,  
trzeba tylko chcieć”.  
Siłę daje Zmartwychwstały i wspólnota z Nim.  
Niech Zmartwychwstały Chrystus umacnia wiarę i nadzieję,  
niech niesie ukojenie strapionym i cierpiącym, niech darzy pokojem i  
Bożą radością. 

Ks.  Proboszcz Tadeusz Wołoszyn 
Redakcja  

 

 

przyjaciół w Alpach  i jest to oderwanie 
od codzienności i gospodarza ośrodka. 

M.P. -Widzę że współpracuje pan 
chętnie z różnymi grupami. Takim 
przykładem jest nasz odział KSM ? 

A.N. -Jak mam możliwość to 
udostępniam sale gimnastyczną. Także 
za moja zgodą szkoły przebywają  na 
różnych piknikach ,ogniskach. itd. 
Chętnie współpracuje z różnymi 
grupami i idę w ramach możliwości na 
rękę. 

M.P. -Dziękuje  Panu za udzielenie 
wywiadu . 

-A.N. Ja też również dziękuję. 

Mieczysław Paprota 

 

Mamy do was prośbę gdy macie 
jakieś pomysły i chcielibyście 
żebyśmy przeprowadzili 
wywiad z kimś to piszcie! 
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A.N. -Ośrodek niema obowiązku 
podlegania, gdyż spółdzielnia jest 
samo rządzącym podmiotem. W 
ośrodku funkcjonuje najbliższy 
Zakład Opieki Zdrowotnej , który 
nadzorowany jest przez wojewodę. 

 

M.P. –Czy w najbliższym czasie 
planowane są zmiany ośrodka? 

A.N. -Cały czas pracujemy nad 
ulepszaniu wizerunku naszej 
placówki. Jest rozbudowana część 
hotelowa , powstała krwiokomora .W 
dalszych planach jest rozbudowa 
kawiarni i utworzenie kawiarenki 
internetowej. Zależy to od środków, 
które ośrodek będzie dysponował. W 
tym roku mamy w planach 
rozbudowanie i podniesienie dachu w 
części basenowej. 

 

M.P. -Jak godzi  Pan obowiązki z 
rodziną? 

A.N. - Moja praca wygląda nie 8 
godzin tylko całą dobę i jestem jak 
gospodarz domu. Żona także pracuje 
na terenie ośrodka. Obowiązki są 
wielkie, lecz jest to rola gospodarza 
ośrodka. 

M.P. –Czy ma pan jakieś hobby? 

A.N. -Tak mam. Jestem wędkarzem i 
jak czas pozwala wędkuje. Oprócz  
tego od 45 lat jestem fanem żużlu.  

W czasie letnim wykorzystując, że 
mam nie daleko do Gorzowa 
Wielkopolskiego, Zielonej Góry, oraz 
Poznania jeżdżę na występy żużlowe. 
W czasie zimowym jeżdżę na narty. 
W tym roku nie dawno wróciłem z 
Włoch, gdzie spędzam w grupie 

M.P. -Czy czuje się Pan spełniony 
swojej pracy? 

A.N. -TAK! Pracuję zawodowo 44 
lat ,gdyż byłem wiceprezesem 
spółdzielni Inwalidzko– 
Rehabilatycjnego w Zielonej Górze i 
prezesem spółdzielni Inwalidów w 
Zielonej Górze. Pracuję z pełnym 
zadowoleniem i mam duże pole do 
popisu, gdyż chodzi o nowości , które 
są tu prowadzane. 

 

M.P. –Co robi  Pan jako osoba 
społeczna? 

A.N. -Jeżeli chodzi o powiat to jestem 
od 8 lat  dyrektorem ORW. Prędzej 
miałem do czynienia jako wiceprezes. 
Powiat nasz jest to piękny krajobraz, 
który trzeba pielęgnować. Pomagam 
środowisku lokalnemu np. kiedyś 
istniejącemu klubowi Sokół Gościm. 
Także jestem otwarty do współpracy z 
innymi podmiotami na naszym 
terenie. 

 

M.P. -Czy ośrodek ma jakieś 
osiągnięcia? 

A.N. -Ośrodek jest jednym z 
największych ośrodków w Polsce. 
Jest to ośrodek bez barier .Rocznie na 
ośrodku przebywa  2 500 tys. osób . 
Współpracujemy z Zakładem 
Ubezpieczeń Społecznych od 7 lat. 
Spełniamy wszystkie wyznaczane 
przez nich warunki i także przez Unię 
Europejską i umowa została obecnie 
zawarta na 3 lata. 

 

M.P. –Ośrodek podlega pod 
Ministerstwo Zdrowotne? 14 

 

 

Spotkanie opłatkowe 

 Dnia 27 grudnia odbyło się 
Spotkanie Opłatkowe grup i stowa-

rzyszeń działających przy parafii. 
Spotkanie rozpoczęliśmy od ustawie-
nia stołów i dekoracji pomieszczenia. 
Po przygotowaniu odbyło się dziele-
nie się opłatkiem. Poprzedziło to od-
czytanie fragmentu z Pisma Św. 

przez ks. Proboszcza . Był  czas na 
rozmowy i przemyślenia. Spotkaniu 
towarzyszyła miła atmosfera, taka 
jak w rodzinnym domu . Wszyscy 
mile się pożegnali i wrócili do do-
mu .         Mieczysław Paprota  

Wieczór poetycki 

 W wieczorze uczestniczyła 
Schola z Gościmia. Odbywał się on 
w Ośrodku w Gościmiu.  

  Wieczór ten podkreślił, jak 
może  być głębszy przelew uczuć  
dla innych ludzi po przez śpiew i re-

cytowanie wierszy.  Występ podkre-
ślił, że nie tylko rzeczy mogą uszczę-
śliwić samotnego człowieka. 

Sebastian Gieda 

Przedstawienie 

 6 stycznia to wspomnienie 
mędrców ze wschodu wędrujących 
do Betlejem, by oddać pokłon Dzie-
ciątku. Tego roku obchody Święta 
Trzech Króli uświetniło przedstawie-
nie przygotowane przez uczniów ze 
Szkoły Podstawowej w Trzebiczu. 
Młodzi artyści ukazali i przypomnieli 
nam po raz kolejny o trudnych oko-
licznościach przyjścia na świat Jezu-
sa. Wykorzystując wszelkie swe ta-
lenty pozwolili nam na swoistą po-
dróż z Maryją i Józefem do Betle-
jem , ubogiej szopki i wreszcie na  
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Wilhelma błogosławionym. W die-
cezji zielonogórskogorzowskiej  rok 
2010 ogłoszono Rokiem Biskupa 
Wilhelma Pluty, a Synod przypadł 
dokładnie w rocznicę jego tragicz-
nej śmierci. Biskup zginął w wy-
padku samochodowym w 1986 r. 
 Synod metropolitalny  w 
naszej diecezji odbył się po raz 
pierwszy, a w Polsce drugi raz. Po 

wojnie jedyny odbył się tylko w 
Krakowie w 1971 r. Przedmiotem 
obrad pod przewodnictwem metro-
polity szczecińsko-kamieńskiego 
abp. Andrzeja Dzięgi będzie m.in. 
ujednolicenie prawa diecezjalnego 
w poszczególnych diecezjach, wy-
zwania duszpasterskie oraz refleksja 
nad wspólnym dziedzictwem du-
chowym i historycznym. Rozpoczy-
nający się  teraz synod  będzie pra-
cował w komisjach, składających 
się z kapłanów i osób świeckich. 
Uroczyste otwarcie synodu metro-
politalnego nastąpiło podczas  Mszy 
Świętej w gorzowskiej katedrze 
gdzie wszystkich gości przywi-
tał  ordynariusz lubuski, ksiądz bi-
skup Stefan Regmunt. Arcybiskup  

pustynie by skryć się przed nienawist-
nym Herodem. Uważam, że zarówno 
im jak i ich opiekunom należą się duże 
brawa za pracę i czas poświęcony te-
mu przedsięwzięciu. Liczymy na ko-
lejne tak udane spektakle. 

Aleksandra Janiszyn 

Cantus Firmus 
 W niedzielę 10 stycznia, na 
Mszy św.  o 11.30 wystąpił z gościn-
nym koncertem chór Cantus Firmus z 
Drezdenka.   Cantus firmus z łaciń-
skiego to "głos wiodący". Chór istnie-
je od 1998 roku, w 2005 roku wydali 
płytę z kolędami i pastorałkami. 
Oprócz oprawy niedzielnej Euchary-
stii w Kościele Parafialnym p.w. Prze-
mienienia Pańskiego w Drezdenku, w 
tymże kościele odbywają się koncerty 
okolicznościowe np. z racji Święta 
Niepodległości, Bożego Narodzenia,3 
Maja itp. W chórze śpiewa piętnaście 
osób. Pomysłodawcą, założycielem i 
dyrygentem chóru jest pani mgr Elż-
bieta Turostowska. Słuchanie tego by-
ło ciekawym przeżyciem. 

Aleksandra Janiszyn 
Synod Metropolitalny 

 W dniu 22.01.2010 r. rozpo-
czął  się w Gorzowie Synod Metropo-
litalny obejmujący trzy diecezje: zie-
lonogórsko-gorzowską, szczecińsko-
kamieńską i koszalińsko-kołobrzeską. 
Oprócz rozpoczęcia synodu okazją do 
spotkania około 400 kapłanów była  
100 rocznica urodzin bpa Wilhelma 
Pluty, który był biskupem gorzowskim 
w latach 1958-86.Obecnie trwa jego 
proces beatyfikacyjny. Po jego zakoń-
czeniu następnym krokiem będzie 

ogłoszenie przez papieża biskupa 4 

 

 

Słyszę pogłosy, 

Mego świata 

Mówią do mnie, 

Ale i tak nie reaguje. 

Pytając sam siebie, 

Nie odpowiadam 

Płacze, ale łzy nie płyną, 

Lecz w sercu się zbierają 

A to wszystko dlatego,  

Że smutek mnie ogarnął. 

Mieczysław Paprota 

 

 Wywiad z Panem 
Dyrektorem Ośrodka w 

Gościmiu. 

 

M.P. -Co skłoniło pana na 
utworzenie Ośrodku Rehabilitacyjno 
– Wypoczynkowego w Gościmiu? 

A.N. -Ośrodek powstał na gruzach na 
regionalnego związku, który 
kierował ośrodkiem. Zmiany 
ustrojowe w roku 1989 były 
rozwiązane w mocy ustawy. Żeby 
ośrodek się nie rozpadł to 
członkowie zdecydowali się 
utworzyć spółdzielnie osób  

 

M.P. -Jak różni się praca na miejscu 
a w terenie? 

A.N- Zacznę od tego, że w terenie 
nie ma takich spraw. Ale jak chodzi o 
prace na miejscu to dysponuje całym 
swym czasem i mam pieczę nad 
wszystkim na terenie ośrodka. 

 

Ty żeś to w nocy Panie. 

To ty Jezusie. 

Ach! 

I po śmierci mi przebaczyłeś. 

Ty już umarłeś? 

Ach! – ja się boję 

Czego się boję? 

Twego Zmartwychwstania 

Dziękuję ci za to Panie 

Za twe Chojne Dary. 

Mieczysław Paprota 

Prawdziwa miłość 

Jeśli w miłości znajdziesz cierpienie 

To nie narzekaj na swe życie 

Po latach zrozumiesz, 

Że miłość jest piękna 

Mimo zmartwień i trosk życia 

Tam gdzie jest miłość 

Cierpienie być musi 

By określić nie odkrytych słów 

Bo tak od wieków przykazał Bóg 

Kto kocha sercem, sercem przebacza 

Ten cierpi też duszą  

lecz jest to na wieki 

I wśród cierpiących 

dróg wspólnego  życia 

Wspiera święta rodzina 

Mieczysław Paprota 

Smutek 

Jestem ale mnie nie ma 

Widzę przez okulary, 

Jakiś  niemrawy świat 13 



 

 

młodzieży za zaangażowanie w  akcje. 

Sponsorom i ofiarodawcom za 

wsparcie finansowe. Parafianom za 

zrozumienie i branie udziału w akcjach. 

Postaramy się , aby rok 2010 był 

owocny jak poprzednie lata. 

Przez cnotę , Naukę i Pracę 
służyć Bogu i Ojczyźnie 

Gotów ? Gotów!!! 

 Kierownictwo  

oddziału w Trzebiczu 

 

KĄCIK POEZJII 

Zmartwychwstanie 

Trudno jest tu bez ciebie! 

Trudno do obłędu sumienia! 

Jesteś jak pusta cegła, 

po za budynkiem. 

Myślę, piszę, mówię i śpiewam, 

I tak tego nie rozumiem! 

Lecz wciąż  ma  wiara ucieka, 

to wszystko siłą mocy. 

Wciąż jeszcze świt jest szary, 

zmierzch Twego dnia 
Zmartwychwstania. 

Dzień przychodzi na jedną, 

noc na drugą stronę. 

I radość rozkwita w sercu, 

Bez wielkiej ochoty. 

 Bo tak już są przyzwyczajone, 

Uczucia natury człowieka. 

A jednak świat bez tego jest, 

Jak człowiek bez pojednania? 

Czy wy to rozumiecie? 

Świat jest taki i ja go nie zmienię! 

Czas jest równy i cichy. 

Lecz czekajmy… może – 

Może je wraz z wami pomogę. 

Ku wierze w Boga. 

Mieczysław Paprota 

Jednym sercem!  

Tak mało nam trzeba smutku! 

Jedynym serc trzeba nam, 

Na naszej ojczystej ziemi. 

Co by przy wierze zadrżało, 

Aby każdy nas był, 

 Spokojnym i cichym człowiekiem. 

I szukać wciąż prawdy jasnego 
płomienia wiary. 

Nowym stać się człowiekiem, 

Nie odkrytych dróg w sercu. 

Gdyż to ojczysty znak uczucia 
wiary , 

Każdego chrześcijanina i  

wiernego  polaka. 

Mieczysław Paprota 

Słuchaj człowieku! 

On cię słucha. 

To ważny dzień. 

Twoja nagła przemiana. 

Przy tobie jest  żywy Duch Święty. 

Co tam w koło siebie chwytasz? 

Kogo wołasz, z kim się witasz? 

On cię słucha! 
12 

 

 

Przynotecka, Gościmia i Trzebicza. 
Krótko mówiąc - do ciągnika 
przyczepione były duże sanie, w 
których zasiedli młodsi koledzy i 
jakieś dziesięć sanek oraz na końcu 
maska samochodowa. Trasa biegła 
malowniczą drogą po wale nad 
Notecią. W drodze pozdrawiały nas 
skaczące po śniegu sarenki.             
Jak to zwykle bywa zdarzył się mały 
wypadek. Mianowicie ministranci z 
pierwszych sanek straciwszy 

równowagę wypadli z nich. 
 Na szczęście nic poważnego się nie 
stało. Ku zdziwieniu uczestników ks. 
prob. Tadeusz Wołoszyn również brał 
czynny udział w zabawie. W 
końcowym etapie naszej wycieczki 
miało miejsce ognisko, na boisku w 
Przynotecku. Zaopatrzeniem w 
kiełbaski zajął się pan Przewoźny z 
Trzebicza, zaś powoził nas Pan 
Kałuziak z Przynotecka. Za co im 
serdecznie dziękujemy.  
O godzinie wpół do piątej 
wyruszyliśmy w drogę powrotną. 
Uważam, że każdy wrócił do swoich 
domów szczęśliwie i z uśmiechem na 
twarzy. 
 Myślę, że za rok jak Bóg 

Andrzej Dzięga w swoim  kazaniu 
przypomniał dzieje chrześcijaństwa 
na tych ziemiach oraz wyliczył 
wszelkie zasługi dla diecezji, jakie 
wniósł biskup Wilhelm Pluta. W 
uroczystości wzięli też udział 
wojewoda lubuski Helena Hatka, 
prezydent miasta Tadeusz 
Jędrzejczak, przedstawiciele 
organizacji społecznych i władz 
samorządowych. Synod  zakończy 
prace za około trzy lat.                                   
             Radosław Zemsta  
 

Ferie na śniegu 

W niedzielne popołudnie 
siedemnastego stycznia ministranci z 
Przynotecka zorganizowali kulig dla 
Liturgicznej Służby Ołtarza z  naszej  
parafii. Przygotowania trwały od 
godziny czternastej pod kościołem u  

ks. Proboszcza. W tym czasie 

towarzyszyła nam  prawdziwie 
zimowa  towarzyszyła nam  
prawdziwie zimowa  pogoda, sypało 
śniegiem.  
 W kuligu wzięli udział 
wszyscy chętni ministranci z 
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pozwoli, powtórzymy ten wyjazd i 
stanie się naszą coroczną tradycją, gdyż 
wszyscy uczestnicy kuligu mimo 
zmęczenia byli zadowoleni.  

Andrzej Wochnik 

 

Święto Ofiarowania Pańskiego 
– Matki Bożej Gromnicznej 

 Czterdziestego dnia po Bożym 
Narodzeniu Kościół obchodzi jedno z 
najstarszych świąt w chrześcijaństwie– 
Uroczystość Ofiarowania Pańskiego. W 
Jerozolimie obchodzono je już w IV 
wieku, a w polskiej tradycji zwane jest 
świętem Matki Boskiej Gromnicznej. 
Świece poświęcone 2 lutego zapala się, 
bowiem w domach w razie grożących 
niebezpieczeństw, powodzi, a 
zwłaszcza burz i gromów. Mimo, że 
jest to Święto Pańskie, odnajdujemy w 
nim wiele maryjnych akcentów, bo 
przecież to Maryja ma wielki wkład w 
dzieło Odkupienia. Ona jest tutaj tą, 
która działa, przynosi dziecko, ofiaruje 
je Bogu Ojcu i słucha proroczych słów 
Symeona zapowiadających zbawczą 
misję Chrystusa, obleczoną w 
cierpienie krzyża oraz Jej współudział 
w cierpieniu Syna. Symeon  mówi 
również o świetle. A tą światłością 
świata, która nigdy nie gaśnie, jest 
ofiarowany Mesjasz. To święto jest 
pełne symboli. Płonąca świeca jest 
symbolem Chrystusa. Światło \w 
rękach wiernych oznacza płomień ich 
żywej wiary, z którą powinni iść na 
spotkanie ze światłem 
najdoskonalszym. Nikt inny nie 
przebije ciemności grzechów, jedynie 
światło, jakim jest Jezus, a to światło 
swoimi rękami podaje nam Maryja. 
Całe więc życie chrześcijanina powinno 

się spalać na wzór świecy w służbie 

Bogu i bliźnim. Dlatego też światło 
towarzyszy najważniejszym 
wydarzeniom  w naszym życiu, od 
chrztu aż do śmierci. Gromnica to 
świeca inna niż wszystkie, służy jako 
ochrona na różne złe chwile. 
Związanych jest z nią wiele legend i 
podań, z których przenika wielka 
miłość i ufność do Bożej Opiekunki. 
Zapalony płomień gromnicy 
doniesiony do domu, ma zwiastować 
zgodę i miłość w rodzinie. Dawniej 
zapaloną gromnicą obchodzono całe 
obejście, przyklękając na każdym 
progu i na każdym rogu, by złe moce 
nie miały dostępu do domu. 
Powszechny był również zwyczaj 
wypalania gromnicą krzyża na belce 
sufitowej, co miało chronić przed 
letnimi burzami i piorunami. Od tego 
też gromnica wzięła swą nazwę, 
chroniąca od gromów. Światło 
gromnicy miało też bronić przed 
atakami dzikich zwierząt, zwłaszcza 
wilków, które zimową porą były 
bardzo niebezpieczne. Bardzo 
popularny jest obraz Piotra 
Stachiewicza, przedstawiający 
pokrytą śniegiem i pogrążoną we 
śnie wieś, do której zbliża się stado 
wygłodniałych wilków. Jednak jest 
ktoś, kto czuwa –pomiędzy domami 
wsi, w jasnej szacie kroczy Maryja i 
gromnicą w ręku odgania wilki. 
Symbolika tego obrazu jest 
oczywista – to jasność światła 
zwycięża mroki zła i grzechu. Dzisiaj 
także, jak złe wilki, chcą nas 
opanować duchy ciemności. To 
waśnie rodzinne i narodowe, nałogi, 
brutalność, kłamstwo, 
niesprawiedliwość sieją wielkie 
spustoszenie duchowe. I właśnie u 
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sakramentu bierzmowania . Podczas 

całego roku uczestniczą czynnie w 

Nabożeństwach  takich jak  Droga 

Krzyżowa, Szukałem Was , 

Nabożeństwa Fatimskie, Czuwania 

modlitewne, które sami przygotowują 

i prowadzą razem z pomocą ks. 

Proboszcza.  Udzielamy się 

charytatywnie w czasie zbiórek „ Z 

uśmiechem do szkoły,  „ Rodzina 

rodzinie na Boże Narodzenie „ czy 

zbiórce na święta wielkanocne 

”pomagając w ten sposób 

działającemu przy parafii Caritasowi.  

    Od  2005 roku w miesiącu  czerwcu 

w parafii Trzebicz organizujemy 

Festiwal Piosenki Religijnej „ Niech 

Bóg nas usłyszy ”, na którym 

zapraszamy  schole ,chóry  działające 

w dekanacie , oraz zespoły  muzyczne 

takie jak Benedictus, czy The Foo. 

Od 2006 roku uruchomiliśmy i 

prowadzimy stronę naszej parafii , 

która znajduje się pod adresem 

www.parafiatrzebicz.cba.pl 

Umieszczamy na niej  informacje , 

ogłoszenia , zdjęcia z wydarzeń naszej 

parafii i diecezji. W święta Bożego 

Narodzenia wydaliśmy pierwszy 

numer gazetki parafialnej „ Serce 

Jezusa” , w  którym  znajdowały się 

artykuły napisane przez młodzież z 

Ksm-u  dotyczące naszej 

parafii.Członkowie Ksm-u  

wyjeżdżają na szkolenia ,  kursy  i Dni 

Skupienia prowadzone przez Zarząd 

Diecezjalny , w których czynnie 

uczestniczą  poprzez prowadzenia 

spotkań i modlitw. Wyjeżdżamy także 

na Spotkania Młodzieżowe takie 

jak :Lednica czy  Diecezjalne Dni 

Młodzieży. 

Utrzymujemy stały kontakt z 

gazetami katolickimi  „ Aspekty ” 

czy „ Gość Niedzielny „ wysyłając 

do nich  artykuły z wydarzeniami 

naszej parafii. 

W 2010 roku planujemy 

kontynuować działalność z lat 

poprzednich.  

Najważniejszymi wydarzeniami dla 

nas  będzie Festiwal Piosenki 

Religijnej , kontynuowanie 

wydawania gazetki parafialnej ,oraz  

zdobycie nowych kandydatów do 

oddziału.  

Radosław Zemsta 

Informacja 

 Oddział KSM-u działający 

przy parafii informuje ,  iż podczas 

Sesji Diecezjalnej, która 

odbywała  się w dniach 26 -

28.03.2010r. wyłoniono najlepsze 

oddziały działające w diecezji za rok 

2009. Pierwsze miejsce zajął 

oddział z Trzebicza, drugie miejsce 

oddział z Przemkowa, trzecie 

miejsce oddział z Raculi. 

Chcielibyśmy podziękować naszym 

ks. asystentom : ks. Tadeuszowi 

Wołoszyn i ks. Antoniemu 

Bołbotowi za pomoc i wsparcie 

przy organizowaniu inicjatyw 

naszego oddziału. Członkom i 
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marcowej jest wyłonienie oddziałów , 
które najlepiej funkcjonują.  

Po raz kolejny najlepszym okazał 
się Oddział z Trzebicza. Podczas 
weekendu nie zabrakło czasu na : 
Msze św. , modlitwy , oraz rozmowy . 
Podczas nich  wymienialiśmy się 
doświadczeniami z przeprowadzonych 
akcji ,  wspominaliśmy spotkania z lat 
poprzednich. W 2010 roku KSM 
naszej diecezji przeprowadzać będzie 
kursy, szkolenia , rekolekcje, Dni 
Formacyjne, Obozy Językowe „ eMKa 
” , które są skierowane będą nie tyko  
dla członków Ksm-u, a także dla ludzi 
młodych. Podczas tych inicjatyw 
młodzież zdobywa  nowe 
doświadczenia, może nauczyć   się 
języków obcych,  dowiaduje się co to 
jest KSM, odkrywa kim jest dla niego 
Bóg i co musi czynić , aby był na 
pierwszym miejscu .  Nie dawno 
ruszyły dwa nowe  portale skierowane 
do młodych. Jest to Portal Szkolniacy 
oraz Młodzi tej Ziemi. Ich celem jest 
wymiana doświadczeń oraz 
utrzymanie stałego kontaktu z 
rówieśnikami.  Wszystkie akcje  
prowadzone przez KSM  będą 
umieszczane na stronie parafialnej , 
tablicach ogłoszeń, oraz będą 
rozdawane ulotki , broszury , gadżety, 
plakaty.  

Radosław Zemsta 

Misterium Męki Pańskiej w 
Poznaniu 

 W sobotę dnia 27 marca na 
Poznańskiej Cytadeli odbyło się 
Misterium - największe wydarzenie 
tego typu na świecie. Zorganizowane 

po raz  dziesiąty w Poznaniu. 
Zgromadziło się  co najmniej 

kilkadziesiąt tysięcy widzów. 
Widowisko rozpoczęło się wjazdem 
Chrystusa do Jerozolimy, skończyło 
ukrzyżowaniem na Golgocie i 
zwycięskim zmartwychwstaniem. 
Widzowie mogli  śledzić w 
rzeczywistości skale Drogi 
Krzyżowej, którą blisko dwa tysiące 
lat temu pokonał Jezus. W spektaklu 
wystąpiło nie zliczona ilość aktorów. 
W tym roku była technologiczna 
niespodzianka, która pozwoliła widzą 
w nieco inny sposób przeżyć te 
Misterium, ta sama akcja, rozmach 
inscenizacyjny, atmosfera i cały 
przekaz. 

 Całe widowisko trwało około 
80 minut, był to krótki i treściwy 
przekaz. Tegoroczne misterium było 
poświęcone pamięci młodych 
chłopców zwanych Piątką Poznańską
- beatyfikowanych przez Jana Pawła 
II  pośród 108 męczenników  Drugiej 
Wojny Światowej. 

Mieczysław Paprota 

O Oddziale Katolickiego 
Stowarzyszenia Młodzieży  

w Trzebiczu 

  Ksm przy parafii Trzebicz  

działa  od 2002 roku . Obecnie jest 9 

członków i 6 kandydatów. Spotkania 

odbywają się w weekendy w salce 

parafialnej na plebanii.  Spotkania 

mają charakter formacyjny , 

dyskusyjny , modlitewny , oraz  

roboczy , na którym omawiany 

sprawy bieżące  i ustalamy co 

będziemy robić. Członkowie Ksm-u 

powadzą Białą Armię  , oraz grupy 

młodzieży przygotowującej się do 10 

 

 

Maryi człowiek 
szuka wsparcia i 
pociechy w ciągu 
całego życia. 
Ufamy również, 
że Pani 
Gromniczna 
Matka Światłości 
przeprowadzi 
swych wiernych 
czcicieli przez 
bramę śmierci ze 

światłem gromnicy w ręku ku 
światłości świata. 

Radosław Zemsta 

Światowy Dzień Chorego 

Światowy Dzień Chorego 
ustanowił Jan Paweł II w liście do 
ówczesnego przewodniczącego 
Papieskiej Rady ds. Duszpasterstwa 
Służby Zdrowia kard. Fiorenzo 
Angeliniego z 13 maja 1992 r. Papież 
wyznaczył też od razu na obchody 
dzień  11 lutego, gdy Kościół 
powszechny wspomina pierwsze 
objawienie Maryi w Lourdes. 
Ogólnoświatowe obchody tego Dnia 
odbywają się co roku w którymś z 
sanktuarium maryjnych na świecie. 
Ustanowienie przez Ojca Świętego Jana 
Pawła II Światowego Dnia Chorego 
zostało skierowane do całego Kościoła 
powszechnego jako wezwanie, aby 
poświęcić jeden dzień w roku 
modlitwie, refleksji i dostrzeżeniu 
miejsca tych, którzy cierpią na duszy i 
na ciele. 
Jan Paweł II ustanawiając Światowy 
Dzień Chorego zaznaczył, że: "Ma on 
na celu uwrażliwienie Ludu Bożego i - 
w konsekwencji - wielu katolickich 
instytucji działających na rzecz służby 
zdrowia oraz społeczności świeckiej na 

konieczność zapewnienia lepszej 
opieki chorym; pomagania chorym 
w dowartościowaniu cierpienia na 
płaszczyźnie ludzkiej, a przede 
wszystkim na płaszczyźnie 
nadprzyrodzonej; włączenie w 
duszpasterstwo służby zdrowia 
wspólnot chrześcijańskich, rodzin 
zakonnych, popieranie coraz 
cenniejszego zaangażowania 
wolontariatu..."                             
W 2010 r. obchody Światowego 
Dnia Chorych zbiegły  się z 25. 
rocznicą utworzenia Papieskiej 
Rady ds. Duszpasterstwa Służby 
Zdrowia. W przesłaniu na XVII 
Światowy Dzień Chorego Papież 
przypomniał , że Kościół wzorem 
Chrystusa zawsze pamiętał o 
cierpiących. W ciągu wieków 
powstało wiele kościelnych 
instytucji służby zdrowia. Pewne z 
nich prowadzą bezpośrednio 
diecezje, inne utworzyły 
wspólnoty zakonne. W tę troskę 
wpisuje się utworzenie ćwierć 
wieku temu Papieskiej Rady ds. 
Duszpasterstwa Chorych i Służby 
Zdrowia. Benedykt XVI wyraził  
wdzięczność wszystkim pełniącym 
codziennie „apostolstwo 
miłosierdzia” względem tych, 
którzy cierpią. Nawiązując do 
obecnego Roku Kapłańskiego, 
zwrócił się do księży, którzy jako 
„znak i narzędzie Chrystusowego 
współczucia” powołani są do 
posługi chorym. Zachęcił  ich, by 
nie szczędzili sił, niosąc im 
wsparcie. „Czas spędzony przy 
tych, którzy są doświadczani, 
owocuje łaską we wszystkich 
innych wymiarach 
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duszpasterstwa” – pisze Ojciec 
Święty. Prosił  też chorych, by modlili 
się i ofiarowali swe cierpienia za 
kapłanów.  

W naszej parafii 10 i 11 . 
lutego w czasie Mszy Świętej ksiądz 
proboszcz  udzielił chorym 
Sakramentu Namaszczenia, czyniąc 
znak krzyża na czołach i 
wewnętrznych stronach dłoni chorych 
i wypowiadał  przy tym słowa: „Przez 
to święte namaszczenie niech Pan w 
swoim nieskończonym miłosierdziu 
wspomoże ciebie łaska Ducha 
Świętego. Pan, który odpuszcza ci 
grzechy niech cie wybawi i łaskawie 
podźwignie.” W czasie tych 
Eucharystii modliliśmy się o 
cierpliwość i wytrwałość w walce z 
chorobą dla potrzebujących. Msze 
Święte  były widocznym znakiem 
łączności z chorymi całego świata. 11. 
lutego każdego roku wielu ludzi 
pochyla sie nad człowiekiem 
cierpiącym, modli sie za nich, okazuje 
wdzięczność  przedstawicielom służby 
zdrowia. Jednakże prawdziwym 
sensem tego szczególnego dnia jest 
rozciągniecie jego nastroju na każdy  
inny dzień roku, abyśmy przestali być  
obojętnymi na cierpienia bliźnich i 
nauczyli się dostrzegać ich potrzeby w 
codziennym pospiechu.  

Radosław Zemsta 

Dzień Skupienia KSM-u 
Trzebicz 

 Dnia 12 lutego w Parafii  pw. 
Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
Trzebiczu odbył się "Dzień 
Skupienia" Katolickiego 

Stowarzyszenia Młodzieży.  
Członkowie oraz kandydaci do 

KSM spotkali sie, aby wspólnie 
spędzić ten dzień. Rozpoczęliśmy 
go od wspólnej modlitwy w 
kościele. Po modlitewnym  
czuwaniu udaliśmy się na spacer po 
najbliższej okolicy. Wyczerpani  
spacerem, udaliśmy sie na plebanię, 
gdzie wypiliśmy ciepłą herbatkę i  
skosztowaliśmy pysznego ciasta. 
Wspólnie rozmawialiśmy o naszych 
planach  związanych z działalnością 
w KSM. 

Beata Matkowska 

Wierzyć w Ewangelię 

 Każdego roku przy okazji 
Wielkiego Postu Kościół zachęca 
nas do nawrócenia. W świetle kazań 
Ewangelii każdego roku ten okres 
ma ogromne znaczenie. W tym roku  
uświadomiliśmy sobie o własnych 
błędach i o sprawiedliwości , która 
może  być radością, Jest ona oparta 
na głębokim związku między wiarą 
w Boga, i względem bliźniego. 
Człowiek może uwolnić się na ten 
czas od egoistycznych skłonności  i 
otworzyć się na miłość i pojednanie 
z Bogiem . Jedną z cech grzechu 
jest  egoizm,  konsekwencja 
grzechu pierworodnego. Oznacza 
to, że przestrzeganie Prawa opiera 
się na wierze w Boga, który 
pierwszy wysłuchał skarg swego 
ludu i wstąpił aby go wyrwać z rąk 
Egiptu,. Jedno z  tych wydarzeń 
przypomina człowiekowi, że można 
się spodziewać więcej. Właśnie 
dzięki temu doświadczeniu 
chrześcijanie starają się przyczynić 
do kształtowania sprawiedliwości  
w swoim życiu, w którym 
wystarczy podtrzymać to, co 8 
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konieczne. Żyć  na miarę własnej 
godności ludzkiej , w  której jest 
ożywiona przez  miłość do bliższej 
osoby  lub pomoc bliźniemu. To jest 
dowód miłości. Ukończeniem Wielkiego 
Postu jest Triduum Paschalne, podczas 
którego również  w tym roku będziemy 
wysławiać sprawiedliwość bożą ,która 
jest pełnią miłości. Czas pokuty był dla 
każdego chrześcijanina czasem 
prawdziwego nawrócenia i 
intensywnego zgłębienia tajemnicy 
Chrystusa. 

Mieczysław Paprota 

Rekolekcje nie tylko dla 
Nauczycieli … 

W Niedzielę 7  marca w 
Trzebiczu rozpoczęły  się Rekolekcje 
Wielkopostne dla dzieci , młodzieży i 
dorosłych. Nauki głosił franciszkanin -
ojciec Piotr Raizner z Krakowa. 
Opowiadał o  czasie....  Dla 
chrześcijanina - czas  to nasze życie dane 
od Pana Boga.. Ten symbol ma nam 
ułatwić zrozumienie , że człowiek nie 
powinien być niewolnikiem jego. Jest on 
krótki , a my mamy wiele do zrobienia, 
poznania , przeżycia. Ogarnia nas 
pokusa, żeby rzucić się bez reszty w wir 
naszych powszednich zajęć i 
zainteresowań. Ta pokusa jest groźna. 
Kto jej ulegnie, zostanie zamknięty bez 
reszty w ramach czasoprzestrzeni. 
Człowiek jest stworzony do wyższych 
rzeczy, a i sama nasza powszedniość ma 
swoje wyraźne otwarcia ponad 
doczesność. Dlatego człowiekowi jest 
potrzebny czas Święty. Chwila 
oderwania się od doczesności, aby 
wrócić do niej pogłębionym. 
Uświadamiamy sobie wówczas , że nie 
samym chlebem , nie samą karierą , nie 

samą zabawą i nie samym trudem 
człowiek żyje. Zarówno praca na 
chleb , jak zabawa i cierpienie mają 
– powinny mieć – swój sens 
głębszy. Świętym czasem , mogą 
być Rekolekcje podczas których 
możemy się wyciszyć ,  zwolnić , 
uświadomić sobie , kim jestem , co 
robię , co Bóg chce mi powiedzieć.  
Drugim symbolem była pusta rama. 
Przykładając ją do siebie  

ukazał , nam samych siebie 
jakimi  jesteśmy . Każdy w ten 
sposób może  sobie się przyjrzeć  i 
ujrzeć kim jest.  Środa była 
dziękczynieniem za sakrament 
pokuty , za Święty czas. Dla 
wszystkich : dzieci , młodych , 
nauczycieli i starszych rekolekcje 
stały się okazją być świadkiem 
Miłości. Były one jak naładowanie 
„ akumulatorów” do dalszej pracy 
nad sobą. 

Radosław Zemsta 
 

Sesja Diecezjalna 
KSM-u               

  
 W dniach 26 – 28 marca 

reprezentacji Oddziału KSM-u przy 

parafii Trzebicz uczestniczyli w 

Sesji Diecezjalnych Oddziałów i 

Kół działających na terenie naszej 

diecezji.  Odbywało się ono w 

Domu  Rekolekcyjnym „ Jackówka 

”w Gościkowie Paradyżu. 

Podczas zjazdu  omówiliśmy 
akcje , które były przeprowadzone  
w zeszłym roku. Podjęliśmy także 
decyzje  co będziemy robić w 
bieżącym roku.  Jednym z 
najważniejszych punktem sesji 


